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P r o t o k ó ł  Nr XXXVII/06 
 

z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 28 kwietnia 2006r w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy w Mokrsku pod przewodnictwem pana Marka Mielczarka – 
Przewodniczącego Rady 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15  
Liczba radnych obecnych na sesji - 14 
 
 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Cichos Jerzy 
2.Chwaliński Dominik 
3.Dudek Czesław 
4.Gruszka Adam 
5.Grześlak GraŜyna 
6.Kieler Marek 
7.KsiąŜek Stanisław 
8.Majtyka Grzegorz 
9.Maras Michał 
10.Mielczarek Marek 
11.Owczarek Leszek 
12.Sroka Halina 
13.Walczak Zygmunt 
14.Zwierz Kazimierz 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Zgondek Krzysztof 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Zygmunt Pawlak  - Wójt Gminy 
2. Wacław Urbaniak - Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
4.Juszczak Jan  - sołtys sołectwa OŜarów 
5.Kmiecik Jan  - sołtys sołectwa Słupsko 
6.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
7.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
8.Kucharski Józef - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
9.Kowalski Józef - sołtys sołectwa Chotów 
10.Smolnik Edward - sołtys sołectwa Jasna Góra 
11.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
12.Strózik Teresa - sołtys sołectwa Krzyworzeka I 
13.Patrycja Lisek-Rył – dziennikarz Kulis 
 
Ogółem w obradach XXXVII sesji udział wzięło 27 osób. 
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Porządek  obrad sesji: 
 

1.Otwarcie sesji 
2.Przyjęcie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
6.Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2005 rok 
7.Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2005 rok 
8.Zmiany w budŜecie gminy na 2006 rok 
9.Uchwalenie stawek za pobór wody i unieszkodliwianie ścieków bytowych z terenu gminy 
   Mokrsko 
110.Uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mokrsko 
11.Przyjęcie sprawozdania SPZPOZ w Mokrsku za 2005 rok 
12.Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
    Problemów Alkoholowych za 2005 rok 
13.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
14.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji 
 

Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady – otworzył XXXVII sesję Rady Gminy, powitał 
wszystkich przybyłych na sesję i następnie stwierdził wymagane kworum radnych do 
podejmowania uchwał i wniosków. 
 

 
P u n k t  2 

 
 

Przyjęcie porządku obrad 
 

Marek Mielczarek,Przewodniczący Rady – odczytał porządek obrad XXXVII sesji Rady 
Gminy i następnie zwrócił się z zapytaniem:  czy do przedstawionego porządku  posiedzenia 
radni mają uwagi? 
PoniewaŜ uwag nie było, poddał go pod głosowanie. 
 
Rada Gminy porządek obrad XXXVII sesji przyjęła jednogłośnie. 
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P u n k t  3 
 
 

Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
 

 
Protokół  z XXXVI sesji Rady Gminy w Mokrsku odbytej w dniu 119 kwietnia 2006r był 
wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokółu nie wniesiono uwag. Został przyjęty bez 
odczytywania. 
 
Rada Gminy protokół XXXVI sesji przyjęła jednogłośnie. 
 

 
P u n k t   4 

 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
- radnego Marka Kielera 
- radnego Czesława Dudka 
- radnego Stanisława KsiąŜka 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków został przez Radę Gminy przyjęty. 
 
 

P u n k t  5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
 

 
Głos zabrał Wójt Gminy. 
W okresie od 20 marca do 18 kwietnia br przebywałem na zaległym urlopie 
wypoczynkowym. 
1/ W dniu 28 marca 2006r o godz.13.oo w Urzędzie Gminy Lututów odbyło się 

Zgromadzenie Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. 
      Porządek posiedzenia był następujący: 
      1.Otwarcie posiedzenia 
      2.Stwierdzenie prawomocności obrad 
      3.Przyjęcie porządku obrad 
      4.Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności pomiędzy posiedzeniami 

   Zgromadzenia 
      5.Przyjęcie protokółu z poprzedniego Zgromadzenia ZGZW 
      6.Podjęcie uchwały w sprawie członkostwa w Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej Gminy 

   Lututów 
      7.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu Komisji Rewizyjnej na 2006r 
      8.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budŜetu ZGZW na 2006r 
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      9.Wniosek Komisji Rewizyjnej ZGZW w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
          ZGZW za 2005r 
     10.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budŜetu ZGZW 
          za 2005r 
      11.Podjęcie Uchwały w sprawie zmian w statucie ZGZW 
      12.Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia jednolitego tekstu statutu ZGZW. 
      13.Sprawy róŜne 
 
       Materiały z posiedzenia przekazuję do protokółu, zainteresowani mogą się z nimi         
       zapoznać /zał.Nr 1/. JeŜeli będą jakieś szczegółowe pytania, proszę kierować je do 
       radnego Dudka, który jest delegatem  i brał udział w posiedzeniu. 
 
2/  19.04.06 o godz.10.oo odbyły się posiedzenia wszystkich komisji Rady Gminy, na których 
      zaopiniowane zostały materiały na dzisiejszą sesję. 
 
3/  20.04.06r o godz.10.oo byłem w Wieluniu na pogrzebie mgr Andrzeja Kozłowskiego, 
       który przez wiele lat pracował dla dobra naszej gminy jako kierownik apteki w Mokrsku. 
       Zmarł nagle. W związku z tym powstał pewien problem, poniewaŜ koncesja była wydana 
       na konkretne nazwisko. 
       Moja propozycja jest aby  powołać komisję do prowadzenia rozmów i rozpatrzenia podań 
       na wynajem lokalu komunalnego Mokrsko 233 na działalność apteki. W skład komisji 
       wchodziliby przewodniczący poszczególnych komisji oraz  Przewodniczący Rady. Nie 
       chciałbym jednoosobowo  załatwiać tej sprawy, gdyŜ wielokrotnie jestem pomawiany o 
       róŜne sprawy. Chciałbym  aby była to wspólna decyzja. Problem musi być w jakiś sposób 
       rozstrzygnięty by móc zawrzeć  umowę z nowym najemcą  i aby apteka w Mokrsku 
       mogła być na nowo otwarta. 
 
4/    21.04.06  o godz.10.oo odbyło  się  spotkanie  sołtysów   z   przedstawicielem  Eko-
       Regionu. Rozmowy toczyły się w kierunku ewentualnej zmiany firmy obsługującej  
       mieszkańców gminy w zakresie wywozu i opróŜniania pojemników na śmieci.  
       Zebrani doszli do pewnych ustaleń, ale jest to kwestia przyszłości. Umowy moŜna 
       rozwiązać z 3 miesięcznym wypowiedzeniem. Poza tym  część    mieszkańców  zapłaciła 
       za kosze  juŜ za cały rok.  
       Następne spotkanie z tym samym przedstawicielem i udziałem dyrektorów szkół, 
       przedszkoli oraz proboszczami parafii zaplanowane jest na dzień 5 maja br. 
       Chcę równieŜ poinformować, iŜ złoŜyliśmy  stosowne   dokumenty o uchylenie decyzji 

  na zamknięcie wysypiska, którą otrzymaliśmy pod koniec ubiegłego roku z Starostwa    
  Powiatowego  w Wieluniu. Jest równieŜ podpisana umowa na wykonanie projektu na 
  zamknięcie wysypiska z moŜliwością jego dopełniania do roku 2009. 

 
  5/  24 kwietnia 06 odbyło się posiedzenie Rady Powiatu.  Porządek obrad między innymi 

przewidywał: 
      - informację Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi o stanie 

  zaawansowania budowy obwodnicy północnej Wielunia.  
        Wyłoniona została firma, która od   właścicieli nieruchomości ma wykupić działki,    jest 

  ich około 500. Jest to dość duŜa   praca, jest wiele kontrowersji w tym temacie,   gdyŜ 
  działki przecina się w poprzek. Środki na tą inwestycję są zabezpieczone w   budŜecie 
  ogólnokrajowym. 
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     - Omówienie zadań inwestycyjnych Powiatowego Zarządu Dróg na rok 2006. Kierownik 
   PZD przygotował wniosek w sprawie zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych 
   na 2006r na terenie powiatu wieluńskiego, który przez Radę Powiatu został przyjęty. 

        W ramach zadań inwestycyjnych i bieŜącego utrzymania dróg na 2006r przewiduje się: 
   a/połoŜenie cienkiego dywanika gr.5 cm między innymi  na: 

           - drodze  Skomlin –Turów    w    miejscowości Chotów 300 m oraz 600m na odcinku  
        Słupsko-Skomlin 

           - Wieluń – Toplin  między Gaszynem a Krzyworzeką, odcinek Mokrsko-Piekło w 
       kierunku DAWES 

          b/ powierzchniowe utrwalenia na drogach: 
          - Skomlin – Turów od Chotowa w kierunku Słupska dł. 1,0km 
          - Słupsko – Zmyślona od Słupska do Mokrska (Piekło) dł. 2,0 km 
          c/ścinkę poboczy, która  będzie realizowana w miejscach wykonywania cienkich 

      dywaników i powierzchniowych utrwaleń oraz w miejscach najbardziej zawyŜonych 
       poboczy. 

           Na tą okoliczność Rada Powiatu podjęła  uchwałę o zaciągnięciu kredytu. 
 
6/ W tym samym dniu rozmawiałem w dyrektorem Zakładu Energetycznego p.Łagodą w 

sprawie ośrodków zdrowia i  rozdziału energii elektrycznej na poszczególne jednostki. 
Są  poczynione pewne wstępne  ustalenia. Mamy przyzwolenie, na rozdział energii  w 
ramach przydzielonej ogólnej mocy,  aby kaŜdy za siebie płacił.  W tej sprawie jesteśmy 
umówieni na rozmowę z panem Janasem, który jest elektrykiem  i wiele wykonywał 
prac dla nas  na oczyszczani ścieków. Chcemy uporządkować sprawę raz na zawsze. Na 
pewno będzie nas to trochę kosztowało, ale uwaŜam, Ŝe warto. Będzie  to procentować 
na przyszłość. 

7/     25.04.06 odbyła się komisja objazdowa dróg. Będzie spisany stosowny protokół, do 
którego się ustosunkuję i  określę co jest moŜliwe do wykonania a co nie. W 
późniejszym czasie zapoznamy Radę z protokółem i ustaleniami.  

        Generalnie na drogach gminnych  w ramach posiadanych środków uzupełniane są ubytki 
w nawierzchni. Naprawione zostały drogi w miejscowości Mokrsko, Krzyworzeka I i II. 
Aktualnie w  Słupsku trwają roboty na drodze asfaltowej. 

 
8/      Na 9 maja br planowane są obchody Święta Dnia Zwycięstwa w Mokrsku. 

Przygotowywane są zaproszenia, które radni i sołtysi otrzymają jeszcze dzisiaj.  
 
9/      Jednostka OSP Słupsko otrzymała uchwałę Zarządu Wojewódzkiego OSP w sprawie 

dofinansowania do zakupu samochodu straŜackiego w kwocie 50 tys.zł. Ponadto  
jednostka ma otrzymać dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

         W budŜecie na ten cel zaplanowana jest kwota 22 tys.zł. 
 
Przewodniczący Rady, Marek Mielczarek – zwrócił się z zapytaniem: czy do przedłoŜonego 
sprawozdania są uwagi lub zapytania? 
Radna Sroka - czy  na sesji Rady Powiatu była mowa o malowaniu pasów na drodze w 
Mokrsku , które były zgłaszane w interpelacjach? 
Wójt Gminy -  nie, nie było. 
Radny Owczarek – Czy będą naprawione  dziury w drodze Mokrsko-Wierzbie? 
Wójt Gminy -   jest to droga powiatowa, dlatego uwaŜam, Ŝe tak. 
Ponadto p.Wójt poinformował, iŜ został rozstrzygnięty wielki konkurs „Budujemy boisko do 
koszówki.” II miejsce w tym konkursie zdobyła Publiczna Szkoła Podstawowa z OŜarowa. 
Nagrodą były 2 tablice do kosza wraz z montaŜem. Uroczyste ogłoszenie wyników konkursu i 
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wręczenie pamiątkowych dyplomów odbyło się 2 marca 2006r w Pałacu Kultury i Nauki w 
Warszawie, podczas inauguracji Międzynarodowych Targów Sport-Rekreacja. /informacja o 
konkursie – zał.nr 2/ 
 
 

P u n k t   6 i 7 
 

Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2005 rok 
Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2005 rok 

 
 

Przewodniczący Rady, Marek Mielczarek – poprosił o przedłoŜenie sprawozdania z 
wykonania budŜetu gminy za 2005 rok panią Renatę Nagłą  Skarbnika Gminy./Zał.Nr 3/ 
Radny Dudek – stawiam wniosek, aby nie czytać sprawozdania. Było ono szczegółowo 
przedstawiane na komisjach, radni mieli więc moŜliwość zapoznania się z nim.  
Radna Sroka -  w sesji biorą udział sołtysi i nie są zapoznani z sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady – wniosek został zgłoszony i naleŜy go przegłosować. Proszę o 
podniesienie ręki, kto jest za wnioskiem radnego Dudka, tj.aby nie odczytywać sprawozdania 
z wykonania budŜetu gminy za 2005 rok. 
 
Za wnioskiem radnego Dudka głosowało 8 radnych. W związku z powyŜszym 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ wniosek  został przyjęty przez Radę Gminy. 
 
Wójt Gminy -  kaŜdemu  z sołtysów, który będzie zainteresowany, sprawozdanie damy na 
piśmie. 
 Przewodniczący Rady Marek Mielczarek odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  Nr IV/63/2006 z dnia 12 kwietnia 2006r w 
sprawie opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Mokrsko sprawozdaniu z wykonania 
budŜetu za 2005 rok /Zał.nr 4/ 
 Pan Leszek Owczarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię komisji w 
sprawie przedłoŜonego sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2005 r./zał.Nr 5/ 
Pan Adam Gruszka – przedstawił opinię zbiorczą Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska oraz Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego odnośnie przedłoŜonego 
sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2005 rok /zał.Nr 6/ 
 
D y s k u s j a: 
Radny Gruszka -  na stronie 4  części opisowej sprawozdania są wymienione  zadania 
inwestycyjne zrealizowane w roku 2005. Natomiast  wykaz inwestycji realizowanych w roku 
2005 przedstawiony na sesji w dniu 28 września ub.r  obejmuje jeszcze inne zadania., dlatego 
chciałbym o ustosunkowanie  się i wyjaśnienie dlaczego niektóre z nich nie zostały wykonane 
i dlaczego. 
Radny Kieler -  na komisji rozmawialiśmy w temacie nie ściągalności podatków. Z 
sprawozdania wynika, Ŝe saldo końcowe naleŜności pozostałych do zapłaty to kwota 253.674 
zł. Czy moŜna byłoby podać dłuŜników, którzy nie płaca podatków, czy są to osoby fizyczne 
czy prawne. 
Wójt Gminy -   jeśli chodzi o umorzenia podatku, to lista jest wywieszana, natomiast  jeśli 
chodzi o wykaz osób lub podmiotów, którzy nie płacą podatku to z uwagi na ochronę danych 
osobowych nie moŜemy ich  podawać. 
Radna Sroka -  uwaŜam, Ŝe radni powinni wiedzieć. 
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Wójt Gminy – mógłbym się jeszcze zgodzić gdyby komisja czy sesja była zamknięta, a radni 
podpisali oświadczenie, Ŝe nie będą upubliczniać danych. 
Radny Gruszka -  Mówiąc o wydatkach,  to przychody w kwocie 8.685.419 nie zgadzają się  z 
zał.Nr 1 str.7 gdzie jest napisane 11.17.0315 zł, natomiast w przychodach mamy   8.132.977. 
Dlaczego taka róŜnica powstała? Domyślam się, Ŝe jest to róŜnica z zaciągniętych poŜyczek i 
kredytów na rynku krajowym. 
Wójt Gminy –  
1. Były planowane środki na przebudowę i rekultywację składowiska odpadów   śmieci, w      
    tym montaŜ wagi itd.  Podjęliśmy jednak wspólnie decyzję, Ŝe tego nie będziemy 
    realizować. Udało się  nam spisać z miejscowym przedsiębiorcą porozumienie, Ŝe 
    będziemy korzystać z  ich wagi. 
    Wykonując wszystkie zalecenia i wydatkując na to pieniądze moglibyśmy za to, przez 
    okres  4-5 lat zapłacić mieszkańcom za korzystanie z pojemników i wywóz śmieci . 
2. RównieŜ były planowane środki na przebudowę drogi OŜarów –Słoniny. Sprawa 
    przeprowadzonego przetargu na tą drogę była juŜ  wcześniej wyjaśniana. Przetarg 
    nadzorował p.Sekretarz. Ja w tym czasie byłem chory i przebywałem w szpitalu. 
    Procedura przetargowa była dość obszerna, bogata i dość zawiła. Obecnie zmieniła się 
    ustawa o zamówieniach publicznych, miała wejść w Ŝycie z początkiem roku, ale jeszcze 
    nie weszła.. 
    PosłuŜę się tutaj wyrokiem Zespołu Arbitrów z dnia 23 sierpnia 2005r /treść  orzeczenia 
    została odczytana, ksero wyroku zał.Nr 7/ 
    Postępowanie przetargowe toczyło się od kwietnia ub.roku. Chcę powiedzieć, Ŝe na dzień 
   dzisiejszy jeśli wykonawca chce, to moŜe zablokować inwestycję w danym roku 
   budŜetowym. Tak było z tą inwestycją.  Ze względu na  procedurę, która się przeciągała nie 
   mogłem pozwolić aby w okresie późno jesiennym  czy zimowym  zadanie  było 
   realizowane, zwaŜywszy, Ŝe środki pochodziły z kredytu. Z tego tytułu  Gmina nie poniosła 
   szkody finansowej, a mogła w przypadku wykonywania inwestycji w okresie 
   niesprzyjających warunków atmosferycznych. Nie posądzam nikogo o złą wolę, ale takie są 
   fakty, i  na to dokumenty. 
3.W budŜecie na rok 2005 planowany był takŜe  zakup samochodu dla OSP Słupsko. 
   Mieliśmy nadzieję, Ŝe uda się załatwić  sprawę po naszej myśli, okazało się inaczej. W tym 
   roku sprawa nabrała innego biegu i  myślę, Ŝe uda się  samochód dla Słupska zrealizować. 
Radny Gruszka  -  Mnie nie chodzi o to, Ŝe zablokowane zostało wykonawstwo inwestycji, 
ale kto konkretnie zawinił, Ŝe wniosek na dopłaty unijne nie został złoŜony w terminie. I nie 
znalazł się na liście rankingowej. Wobec tego czy istnieje moŜliwość w 2007 roku odzyskania 
części tych  pieniędzy, które na tą drogę włoŜymy z kredytu  
Wójt Gminy -  wniosków było wiele składanych,  z róŜnym skutkiem, ale były tez 
pozytywne.  Istnieją 3 moŜliwości pozyskania środków. Dopóki jednak bufet nie był 
uchwalony nie występowałem się z pismem do róŜnych instytucji. PoniewaŜ Nadleśnictwo 
korzysta równieŜ z tej drogi dlatego planuję wystąpić o dotację. Poza tym postaram się  
wystąpić o partycypację kosztach budowy tej drogi do Przedsiębiorstwa produkującego cegłę 
w OŜarowie. Trzecia moŜliwość to naliczenie 7% VAT-u na  realizowaną inwestycję zamiast 
22%. ZaleŜy to jednak  od interpretacji Urzędu Skarbowego pod jaki. podlega firma, która 
wygrała przetarg.  
Z  doświadczenia wiemy, Ŝe inwestycje, które robimy z budŜetu jak np. na Golgocie 
wychodzą taniej. Jest dość duŜo mniej niŜ  wartość kosztorysowa. Dlaczego tak się dzieje 
trudno jest mi powiedzieć. 
 
Radna Grześlak –  Jestem radną drugą kadencję i po raz 8 przychodzi mi podjąć decyzję czy 
udzielić absolutorium Wójtowi Gminy czy nie. Czy głosować na tak, czy nie, czy teŜ 
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wstrzymać się od głosu. Zdecydowałam się, Ŝe będą głosować na tak, chociaŜ róŜne 
moŜliwości rozwaŜałam. Przy tych róŜnych animozjach w stosunku do mojej osoby i 
tzw.podkładaniu nogi  bardziej zainpregnowałam się na wszystko. Nie będę wnikać w liczby 
bo od tego mamy naszego specjalistę radnego Gruszkę. Mówiąc takim dziecinnym głosem 
chcę powiedzieć, Ŝe nie wszystko jest takie „cacy”. Martwym punktem u nas   uwaŜam, Ŝe 
jest kanalizacja. Jest pobudowana oczyszczalnia, jest wykonane ileś kilometrów sieci 
kanalizacyjnej a brak jest podłączeń. Wszyscy mieszkańcy boleją, Ŝe tych podłączeń nie ma.. 
W tym roku na pewno nie uda się tego wykonać, ale  gdy p.Wójt będzie następną kadencję to 
na pewno trzeba byłoby  w pierwszej kolejności ta sprawę załatwić. 
Zgadzam się z radnych Gruszka jeśli chodzi o pozyskiwanie środków unijnych. Inne gminy 
chyba lepiej radzą sobie od nas. Czytamy prasę i wiemy o tym. 
Trzecia sprawa, która dotyka mieszkańców to sprawa chodnika od Urzędu Gminy w kierunku 
do mnie, a moŜe nawet trochę krócej, który jest b.zaniedbany. Było to juŜ tyle razy 
podnoszone na zebraniach wiejskich. Jest to jak gdyby centrum i stanowi wizytówkę naszej 
gminy. Na tym odcinku chodnik jest okropny. Pan Wójt na pewno przyzna, Ŝe tak jest. 
Wójt Gminy –  
- Budowa kanalizacji.  
  W roku 95-96 była opracowywana koncepcja oczyszczania ścieków w gminie Mokrsko. 
  Była  nawet zatrudniona osoba po sanitacji  mgr inŜ. P.GraŜyna O. Projekty były 
  wykonywane pod jej   kierownictwem i okazuje się, Ŝe musimy je poprawiać., przykładem 
  jest  MokrskoWola.  
  Wystąpimy do mieszkańców o partycypację w kosztach budowy. Robiłem rozeznanie jak ta 
  sprawa wygląda  w innych gminach. Okazuje się,  Ŝe mieszkańcy na kanalizację płacą od 2- 
  2,5 tys.zł.  Ja uwaŜam, Ŝe jeŜeli rozwiązuje się kompleksowo problem sanitacji wsi, to nie 
  jest to duŜa kwota. Wykonywałem u siebie oczyszczalnię przydomową i wiem ile kosztuje. 
  Ktoś moŜe powiedzieć, Ŝe mieszkańcy nie mogą  wpłacać na kanalizację. Ja wiem, Ŝe moŜna   
  jeŜeli  budowana jest  w ramach Społecznego Komitetu Budowy. W gminie Łubnice  
  budowa kanalizacji odbywała się na zasadzie rankingów Społecznych Komitetów  Budowy, 
  W tych miejscowościach gdzie Komitety były lepiej zorganizowane i więcej zebrały 
   pieniędzy była budowana  kanalizacja. 
   Muszę przyznać w tej sprawie rację p.radnej, Ŝe ten problem trzeba podjąć i realizować. 
   Podejmiemy  działania aby wnioski o pozyskanie środków moŜna było składać. 
   Chcę równieŜ powiedzieć, Ŝe Przewodniczący Związku Gmin został upowaŜniony do 
   działania  by moŜna było w ramach związku realizować  duŜe inwestycje jaka np.jest 
   budowa kanalizacji.  Osobiście włączę się w ta sprawę. JeŜeli będę miał jakieś nowe 
   informacje zaraz je  przekaŜę. 
- Budowa chodnika 
  W sprawie budowy chodników piszemy, monitujemy do Starostwa Powiatowego. 
   UwaŜam, Ŝe Powiatowy Zarząd Dróg w ramach własnych środków powinien lepiej 
   opiekować się  drogami powiatowymi. Kierownik PZD p.Burzyński mówi, Ŝe droga  
   Wieluń Opatów jest najwaŜniejsza w hierarchii dróg powiatowych a jest w najgorszym 
   stanie. JeŜdŜę  po drogach w róŜnych kierunkach  i widzę, Ŝe są znacznie lepsze od 
   naszych. W tym roku  w naszej gminie na drogach  ma być  coś niecoś robione. 
   Prowadziłem    równieŜ rozmowy kuluarowe w sprawie dróg z przewodniczącym Komisji 
   BudŜetowej    Rady Powiatu p.Machynią i p. śółtaszkiem z gminy Skomlin. Efekty tych 
   rozmów jakieś  są. 
   W tym roku będziemy wybierać radnych powiatu. UwaŜam, Ŝe trzeba  wystawić 2 czy 3 
   kandydatów i na nich głosować. Mając swoich radnych w Radzie Powiatu będzie miał kto 
   dbać o interesy naszej gminy. 
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   Wczoraj spotkałem Wice Starostę, który powiedział, Ŝe w ramach inicjatyw 
    samorządowych    będzie spisywane porozumienie na wykonanie chodnika w Mokrsku II. 
    Opracowywany jest    dodatkowy projekt techniczny  aby kompleksowo problem rozwiązać 
     i odprowadzić wody    opadowe z posesji. 
Radna Sroka – czy w tym roku będzie robiony chodnik w kierunku Skomlina. 
Wójt Gminy -   w tym roku w ramach inicjatyw samorządowych na pewno nie będzie 
wykonywany chodnik w stronę Skomlina. Przewidziana jest budowa chodnika na Mokrsku II. 
 
Radna Sroka  
- Ja równieŜ jeŜdŜę po drogach w róŜnych kierunkach i podobnie jak p.Wójt  stwierdzam, Ŝe 

najgorszy stan dróg jest na naszej trasie. Naprawianie dróg i łatanie dziur w ten sposób jak 
to jest robione, jest to wyrzucanie pieniędzy w błoto. Gdyby  władze powiatowe albo radni 
powiatowi jeździli tą trasą  widzieliby jaki slalom  trzeba wykonać aby przejechać 
samochodem tą drogą, szczególnie między Gaszynem a Krzyworzeka i na odcinku Mokrsko 
Piekło – Skomlin. 

-  Kto będzie porządkował chodniki gdzie nie ma zabudowań, czy będziemy czekać aŜ Powiat 
nam posprząta? 
Wójt Gminy -  to co będzie moŜliwe, ale nie wszystko  zrobimy. Z komisją Rozwoju 
Gospodarczego objeŜdŜaliśmy nasze drogi. Program robót jest bardzo bogaty. Będę musiał się 
z nim jeszcze na nowo zapoznać i przeanalizować co jest moŜliwe do wykonania. 
Chce tylko powiedzieć, Ŝe inne mniejsze gminy otrzymały po 10 osób do robót publicznych, a 
nasza gmina dostała  tylko 8 ludzi, pomimo, Ŝe w Radzie Zatrudnienia w Urzędzie Pracy 
mamy swojego przedstawiciela w osobie p.Sekretarza Gminy. Będziemy się domagali o 
więcej osób. Gdybyśmy otrzymali więcej moglibyśmy 1 czy 2 osoby dać na drogi powiatowe. 
Interweniowałem w Urzędzie Pracy, ale bez skutku. 
Sekretarz Gminy – byłem jedyny, który był przeciw podjętej decyzji przez Radę Zatrudnienia. 
Radny Dudek -  Gmina nasza jest członkiem Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. 28 marca 
odbyło się Zgromadzenie Związku Gmin w Lututowie. Nowym członkiem Związku została 
Gmina Lututów. Obserwatorem z powiatu sieradzkiego była Gmina Klonowa. W 
Zgromadzeniu udział wzięła p.Wójt  Wyrwas. Najprawdopodobniej Zarząd Związku 
podejmie kroki aby gmina Klonowa weszła w skład Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. 
Na posiedzeniu była równieŜ podnoszona sprawa pozyskiwania dodatkowych środków na 
inwestycje, gdyŜ związek na większą siłę przebicia gdyŜ wnioski składane są na większe 
zadania.. 
Przewodniczący Związku p.Świgon  apelował w swoim wystąpieniu o przystąpieniu gmin z 
powiatu wieluńskiego do Związku Gmin Wiejskich, do którego Gmina Mokrsko juŜ naleŜy. 
Będąc członkiem Związku Gmin Wiejskich nasza gmina poprzez Związek ubiegać moŜe się o 
środki na jakieś zadania.  
Chciałbym poinformować, iŜ  Zarząd Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej obecnie  zajmuje się 
tematem   biopaliw. 
Wracając do sprawozdania z wykonania budŜetu, to chcę powiedzieć, Ŝe nie wszystkie 
zadania zostały wykonane. Wiem, Ŝe jedna z firm podwaŜyła procedurę przetargową i nie 
udało się wybudować drogi OŜarów-Słoniny. Osobiście będę głosował za udzieleniem 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2005 rok. 
Radny Gruszka –  zwracałem się do Wójta z zapytaniem, dlaczego nasze wnioski nie znalazły 
się na liście rankingowej po to, Ŝe jeŜeli nie umiemy opracowywać wniosków, to  naleŜałoby  
wystąpić z wnioskiem na szczeblu powiatu np.poprzez Związek Gmin Ziemi Wieluńskie. 
Wówczas nasz wniosek na pewno by przeszedł. 
Radny Dudek – nie chodzi o to, Ŝe my nie umiemy sporządzić wniosku. Ja mówiłem tylko, Ŝe 
Związek ma większą siłę przebicia. 
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Wójt Gminy – w tej chwili mamy opracowane dokumentacje drogowe. Przyjrzę się równieŜ 
dokumentacją  opracowanym na kanalizację. Pragnę zauwaŜyć, Ŝe kaŜda dokumentacja 
waŜna jest tylko 2 lata. W związku z tym nie mieliśmy nadmiaru  dokumentacji,  liczyliśmy 
kaŜde grosiki i inwestowaliśmy więcej w szkoły, ośrodki zdrowia. Proszę sobie przypomnieć 
ile było dyskusji na komisjach i na posiedzeniu Rady jak przejęliśmy ośrodki. Wszystkim 
nam zabrało to wiele czasu. Sprawę ośrodków mamy na ukończeniu, pozostało jeszcze 
rozdzielenie energii elektrycznej i wody na poszczególne jednostki.  
Przyszła Rada nie będzie musiała poświęcać tyle czasu i energii temu tematowi, a więcej 
czasu będzie miała aby zająć się inwestycjami. JeŜeli chodzi o środki pomocowe to są 
zapowiedzi, Ŝe na lata 2007-2013 będzie ich znacznie więcej. Na pewno ja, dokąd  będę 
pracował, zrobię wszystko co w mojej mocy. Będę pracował do ostatniego dnia i myślę , Ŝe 
moŜna jeszcze wiele zdziałać dla naszej gminy. 
Trzeba równieŜ powiedzieć, Ŝe nasza oświata jest niedoinwestowania. ZałoŜenia nasze, Ŝe 
wszystkie placówki oświatowe  utrzymamy  realizujemy. Liczymy na to, Ŝe sposób 
finansowania placówek oświatowych na wsi powinien się zmienić. Nie da się porównać  
naszych szkół ze szkołami w Wieluniu, gdzie w klasie jest 30 uczniów  i więcej. Obecnie 
subwencja oświatowa jest naliczana na ucznia. W związku z tym musimy do remontów 
dokładać. JeŜeli dokładamy, to z czego zabieramy. ZuboŜamy środki przeznaczone na 
inwestycje czy drogi. Po dziurze w drodze moŜna jakoś przejechać, ale jak się coś  raz 
zlikwiduje trudno później odbudować. Czekamy na lepsze czasy, być moŜe nadejdą. 
Rozmawiałem z posłem z naszego terenu, który jest w komisji Oświaty i mówi, Ŝe mają 
nastąpić zmiany w zakresie finansowania oświaty. Nie da się porównać pracy nauczyciela  ze 
szkoły podstawowej w Wieluniu, gdzie uczniów w klasie jest 30 a  szkołami w naszej gminie, 
gdzie średnia  uczniów w klasie wynosi około 11. Na wsi nauczyciele otrzymują dodatek 
wiejski, dodatek mieszkaniowy, a w mieście tych dodatków juŜ nie ma. 
Ja nikomu nie zazdroszczę, nie jestem przeciwny dodatkom. Skoro są podnoszone pewne 
sprawy, to muszę wytłumaczyć dlaczego tak robimy. 
Zdaję sobie sprawę, Ŝe nie wszystko jest najlepiej. Chciałbym aby było lepiej, Ŝeby funduszy 
było więcej na inwestycje, które powodują rozwój w gminie. 
Radna Sroka  -  Pan Wójt wcześniej wspomniał o szkołach, ja jestem Przewodniczącą 
Komisji Oświaty i teŜ chciałabym kilka słów powiedzieć. Wszyscy wiemy, Ŝe na przestrzeni 
lat 90-tych większość gmin likwidowała szkoły. My nie zlikwidowaliśmy ani jednej szkoły 
ani jednego przedszkola, za wyjątkiem szkoły w Słupsku, która została zamknieta z powodu 
braku dzieci. Gmina nasza jest średniej wielkości a mamy 5 szkół i przedszkoli. W związku z 
tym koszty i wydatki zawsze będą większe jak np.w gminie Skomlin. 
Z pewnością jedni  chcieliby budować drogi czy kanalizację, ale wiemy, Ŝe o szkoły trzeba 
dbać bo inaczej budynki zniszczeją. Powrót do czegoś co zostało zlikwidowane jest trudny, 
przykładem jest likwidacja GOK-u.  
Ciągle liczymy grosiki w naszym budŜecie i zastanawiamy się na co je wydać. UwaŜam, Ŝe 
oświata jest najwaŜniejsza, a potem dopiero drogi. Sądzę, Ŝe w gminie Mokrsko duŜo się robi 
na drogach chociaŜ inni mają inne zdanie. Inwestujemy na drogach gminnych przewaŜnie z 
własnych środków co pochłania duŜe pieniądze. BudŜet nasz jest jaki jest, ale uwaŜam, Ŝe  
utrzymanie szkół jest bardzo waŜne.  Nie powinniśmy zwracać uwagi, Ŝe gdzieś musimy 
okroić środki bo jeśli budynki poniszczymy to nigdy juŜ ich nie odbudujemy. 
Radny Majtyka -  pan radny Gruszka zadawał pytanie, dlaczego nie został złoŜony wniosek o 
dopłaty unijne na drogi. Pan Wójt nie odpowiedział na  pytanie. Dokumentacja na  drogę 
OŜarów-Morzykobyła  była zrobiona juŜ w ub.roku, to dlaczego w tym roku nie wystąpiono z 
wnioskiem. 
Wójt Gminy – wnioski  na drogi były składane  wtedy kiedy dokumentacje nie były jeszcze 
ukończone. 
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Radny Majtyka  - droga OŜarów-Morzykobyła  budowana będzie   w tym roku, ma być 
ogłoszony przetarg, a dokumentacja była juŜ gotowa w ub.roku.  
Wójt Gminy -  tak, droga będzie budowana w tym roku, ale środki na ten rok zostały juŜ 
podzielone. Chcę tylko zaznaczyć, Ŝe cała procedura  przyznawania środków trwa b.długo. 
Radny Kieler – Wiadomo,  Ŝe pieniędzy w budŜecie brakuje, dlatego mam propozycję, 
abyśmy zrobili wszystko by ułatwić start przyszłej Radzie. Chodzi  mianowicie o to, aby juŜ 
od m-ca maja przystąpić do opracowania  planu rozwoju gminy na lata 2007-2013. Im 
dłuŜszy czas będzie na opracowanie planu  tym  będzie on rzetelniej przygotowany. Jeśli 
przyszła Rada uzna za stosownie go zmienić, to zawsze moŜe to zrobić, ale główny człon 
planu juŜ będzie gotowy. 
 
PoniewaŜ więcej uwag ani zapytań nie było Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem: 
kto jest za przyjęciem sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2005 rok. 
 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie 11 głosami ‘za”, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu. 
 

 
 
Przewodniczący Rady, Marek Mielczarek – Uchwałę w sprawie absolutorium Rada Gminy 
podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy. 
Z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium do Rady Gminy występuje Komisja 
Rewizyjna. Wniosek ten podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
 
Następnie pan Leszek Owczarek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił: 
- wniosek Komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Mokrsko za 2005 rok 
/zał. Nr 8/ 
- uchwałę Nr IV/62/2006 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Oddział Zamiejscowy w 
Sieradzu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mokrsko odnośnie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy /zał.nr 9/ 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było, Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. /zał.Nr 10/ 
 
Rada Gminy uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Mokrsko z 
wykonania budŜetu za 2005 rok oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy przyjęła 
11 głosami „za”, 2 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzymującym się. 
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P u n k t  8 
 

Zmiany w budŜecie gminy na 2006 rok 
 

Głos zabrała pani Renata Nagła Skarbnik Gminy. 
Zmiany w budŜecie na 2006 rok dotyczą między innymi zmian w kwocie planowanych 
dochodów i  wydatków  z nimi związanymi wynikających z pism jakie otrzymaliśmy z 
Ministerstwa Finansów  i z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi z ostatecznymi kwotami 
naleŜnych nam dotacji i subwencji jak równieŜ podatku dochodowego od osób fizycznych 
wynikających z kwot ujętych w budŜecie państwa uchwalonym w dniu 17 lutego 2006 roku.. 
Zmiany w budŜecie w szczególności dotyczą: 
Dochody 
Dział 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa  
Zwiększono plan dotacji o 0,20 zł. Są to środki z Delegatury  Krajowego Biura Wyborczego 
w Sieradzu. 
Dział 756 – dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie 
posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
Zwiększa się §  0360 - podatek od spadków i darowizn o 9.933,00. Podatek ten nie był 
planowany w pierwotnej wersji budŜetu. PoniewaŜ w sprawozdaniu za I kwartał 2006 Urząd 
Skarbowy wykazał nam takie wykonanie, dlatego urealniany o tą kwotę  dochody. RównieŜ w 
tym samym dziale zwiększa się § 0010 – podatek dochodowy od osób fizycznych o 7.608,00 
zł. Jest to kwota wynikająca z pisma Ministerstwa Finansów. 
Dział 758 – RóŜne rozliczenia 
Zmniejsza się § 2920 – subwencje ogólne z budŜetu państwa w części dotyczącej subwencji 
oświatowej  o kwotę  10.663,00 zł  
Dział 852 – Pomoc społeczna 
Zwiększają się dotacje o kwotę 391.480 zł a zmniejszają się o 6.704 zł. 
Zwiększenia dotyczą  świadczeń rodzinnych o kwotę 390.014.00 zł , składek na 
ubezpieczenia zdrowotne o kwotę 1.466, 00 zł, natomiast zmniejszają się zasiłki i pomoc w 
naturze o kwotę 6.686 zł i w pozostałej działalności zmniejszona została dotacja o 18,00 zł. 
W sumie dochody zwiększają się o kwotę 409.021,20 zł a zmniejszają się o kwotę 17.367,00 
zł. 
Wydatki 
W związku z dokonanymi zmianami po stronie dochodów nastąpiły równieŜ zmiany po 
stronie wydatków i  tak: 
Dział 700 – gospodarka mieszkaniowa 
Zwiększony został § 4260 – zakup energii o kwotę 4.660,00 zł. 
Dział 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa  
Zwiększamy § 4210 – zakup materiałów i wyposaŜenia o 0,20 zł. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie 
Zmiany dotyczą  odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, i tak: 
Rozdział 80101 – szkoły podstawowe  -   zwiększa się o 1.714,00 zł 
Rozdział 80103 – oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych  
                                                                       -    zwiększa się o 148 zł 
Rozdział 80104 – Przedszkola   -    zwiększa się dodatkowe wynagrodzenia 
                                                                            roczne o 200 zł i zmniejsza się odpis na 
                                                                            zakładowy fundusz świadczeń socjalnych  
                                                                            o 496,00 zł 
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W sumie w dziale 801 zwiększenia to kwota 2.384,00 i zmniejszenia 496,00 zł. 
Dział 852 – Pomoc społeczna 
Zmiany po stronie wydatków wynikają z kwot przyznanych dotacji, i tak: 
W rozdziale 85212 – Świadczenia rodzinne oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 
rentowe z ubezpieczenia społecznego zwiększa się: 
§ 3110 świadczenia społeczne o   - 378.894,00 
§ 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników o -     4.098,00 
§ 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne o -     5.102,00 
§ 4120 – składki na Fundusz Pracy o  -        100 ,00 
§ 4210 – zakup materiałów i wyposaŜenia o  -      1.000,00 
§ 4300 – zakup usług pozostałych   -         820,00  
W rozdziale 85213 – składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające 
niektóre świadczenia z pomocy społecznej oraz niektóre świadczenia rodzinne, zwiększa się  
składki o  kwotę 1.466,00 zł 
W rozdziale 85214 zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 
rentowe zmniejsza się świadczenia społeczne o kwotę 6.686,00 zł. 
W rozdziale 85219 – Ośrodki pomocy społecznej zwiększa się dodatkowe wynagrodzenia 
roczne o kwotę 330,00 zł. 
W rozdziale 85295 – Pozostała działalność zmniejsza się świadczenia społeczne o 18,00 zł. 
Razem zwiększenia w dziale 852 wynoszą 391.810,00 zł  a zmniejszenia 6.704,00 zł. 
W sumie wydatki zwiększają się o kwotę 398.854,20 zł i jednocześnie zmniejszają się o 
kwotę 7.200,00 zł. 
  

Ponadto zmiany w  budŜecie gminy polegają na przeniesieniu  wydatków między 
rozdziałami i paragrafami. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie 
Zmniejsza się  rozdział 80101-szkoły podstawowe  § 4210-zakup materiałów i wyposaŜenia o 
kwotę 15.000,00zł a zwiększa się rozdział 80110-gimnazja  w tym samym paragrafie 
 
 RównieŜ zmniejszeniu ulega plan przychodów oraz wydatków. Zmiana polega na tym, 
Ŝe nasza nadwyŜka była uchwalona w pełnych złotówkach i zaokrąglona w górę poniewaŜ 
końcówka wynosiła 0,55 gr . Zgodnie z interpretacją RIO nadwyŜka powinna być uchwalona 
w groszach, dlatego zmniejszamy o 0,45 zł  wolne środki i zwiększamy o 0,45 zł zakup 
materiałów  i wyposaŜenia  w dziale 750 - Administracja publiczna rozdział 75023 –Urzędy 
Gmin. 
W związku z tą zmianą dokonuje się zmiany zapisów w załączniku Nr 3- Dochody i wydatki 
związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 
ustawami” oraz zał.Nr 5 „Przychody i rozchody związane z finansowaniem deficytu na rok 
2006. 
 
Przewodniczący Rady – zwrócił się z zapytaniem czy do przedłoŜonych zmian  są uwagi lub 
zapytania. 
Radny Gruszka – dlaczego w dziale 801- Oświata i wychowanie przeniesiono 15.000 zł ze 
szkół podstawowych do gimnazjum. 
Pani  – Skarbnik Gminy -  w  I kwartale został zakupiony węgiel dla szkół. PoniewaŜ w 
budynku szkoły w Mokrsku mieszczą się 3 jednostki,  podzielono po równo koszty zakupu 
węgla na szkołę podstawową, gimnazjum i przedszkole. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań ani wolnych wniosków nie zgłoszono, Przewodniczący Rady 
poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /Zał.Nr 11/ 
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Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/156/06 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2006 rok. 
 

 
P u n k t  9 

 
Uchwalenie stawek za pobór wody i unieszkodliwianie ścieków bytowych 

 z terenu gminy Mokrsko 
 

 
Głos zabrał pan Tadeusz Kik – inspektor w UG 
Przedstawił wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków  na terenie gminy Mokrsko na okres od dnia 1 lipca 2006 do dnia 30 
czerwca 2007 roku. /zał.Nr 12/ 
Następnie poinformował iŜ: 
-  w gminie Skomlin stawka za wodę wynosi 1,50 zł plus podatek VAT dla odbiorców, którzy 
    mają  wodomierze  i 3,00 zł dla odbiorców bez wodomierza. 
- w gminie Ostrówek i CzarnoŜyły stawka za wodę wynosi 1,60 zł netto. 
 
Po przedłoŜeniu wniosku Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem: czy  ktoś pragnie w 
tej sprawie zabrać głos. 
 
Radna Grześlak -  jak jest z ściągalnością opłat za wodę i ścieki? Czy konieczność była 
podnoszenia opłat za wodę, jeśli stawki za ścieki nie wzrosną? 
Wójt Gminy -  stawki za ścieki nie podnosiliśmy, poniewaŜ do ścieków i tak dokładamy z 
budŜetu. Poza tym stawki za ścieki są juŜ dość wysokie i nie chcemy zniechęcić mieszkańców 
od podłączania się do kanalizacji. Jeśli  chodzi o wodę to załoŜenia były takie, Ŝe dokładamy 
do inwestycji, spłacamy kredyty, natomiast  finansowanie bieŜące wodociągów uznaliśmy, Ŝe 
powinno być po stronie odbiorców. Z przedstawionego materiału wynika, Ŝe stawki za wodę 
nie są wygórowane. Staramy się  aby w miarę oszczędnie wodę wytwarzać i sprzedawać. 
Pan Tadeusz Kik  -  dochody za ścieki w roku 2005 wynosiły 29.048,63 zł natomiast za wodę 
241.019.67 zł. Do oczyszczalni ścieków dokładamy z budŜetu gminy około 80%, natomiast 
produkcja wody   samofinasuje się. 
Wójt Gminy -  zdarzają się pojedyncze przypadki niepłacenia za wodę czy ścieki. Generalnie 
osoby, które nie płacą,  są to osoby od których nie ma z czego ściągnąć  zaległych naleŜności  
choćbyśmy sprawę oddali do komornika. Do wszystkich dłuŜników wysyłamy upomnienia. 
Jeśli ktoś nie ma źródła dochodu, to komornik nie ściągnie nic, a Urząd Gminy ponosi tylko 
dodatkowe koszty Nie chcemy nikomu odcinać dostępu do wody, gdyŜ kaŜdemu jest ona 
potrzebna do Ŝycia,  chociaŜ w rozmowie i takich argumentów uŜywamy. MoŜna byłoby 
rozwaŜyć moŜliwość zrobienia punktu czerpalnego wody.  UwaŜam jednak, Ŝe punkt 
czerpalny byłby o wiele droŜszy, gdyŜ musielibyśmy  kogoś zatrudnić kto rejestrowałby ile, 
kiedy i kto pobrał wody. Gdybyśmy zrobili na gminie ileś punktów czerpalnych, to byłoby, 
gorsze rozwiązanie i droŜsze dla gminy. W związku z tym takiego pomysłu nie wdraŜamy, a 
tylko rozmawiamy z ludźmi i wysyłamy upomnienia.  Często się zdarza, Ŝe wpływają podania  
o umorzenie odsetek od zaległości. Najczęściej podania  są załatwiane pozytywnie pod 
warunkiem, Ŝe spłacana jest zaległość  i naleŜność  bieŜąca w terminie. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodniczący Rady poprosił o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Adam Gruszka – przedstawił opinię zbiorcza Komisji /zał.Nr13/ 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił Komisje Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały /zał.nr 14/ 
 
Rada Gminy przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła uchwałę Nr XXXVII/157/06 w 
sprawie zatwierdzenia taryf ceny i stawki opłat za wodę na terenie gminy Mokrsko 
oraz wywóz i unieszkodliwianie ścieków bytowych z terenu miejscowości Mokrsko 
 

 
P u n k t  10 

 
Uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mokrsko 

 
Głos zabrał pan Tadeusz Kik – inspektor w Urzędzie Gminy 
Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mokrsko  składa się z  10 
rozdziałów , i tak: 
- rozdział I –  są to Postanowienia ogólne 
- rozdział II – określa wymagania utrzymania czystości w  zakresie porządku na 
   nieruchomościach   i terenach uŜytku publicznego, 
- rozdział 3 – zasady gromadzenia i usuwania odpadów komunalnych z terenu 
  nieruchomości, 
- rozdział 4 -  urządzenia przeznaczone do gromadzenia odpadów 
- rozdział 5 – zasady rozliczania usług w zakresie postępowania z odpadami komunalnymi i 
   nieczystościami ciekłymi oraz opłaty z tytułu świadczenia takich usług 
- rozdział 6 – maksymalny poziom odpadów komunalnych ulegających biodegradacji 
   dopuszczonych do składowania na składowiskach odpadów oraz inne obowiązki 
   wynikające z Gminnego Planu Gospodarki Odpadami 
- rozdział 7 – obowiązki właścicieli zwierząt domowych 
- rozdział 8 - zasady utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z     
   produkcji rolniczej, 
- rozdział 9 – obszary podlegające obowiązkowej deratyzacji i terminy jej przeprowadzania 
- rozdział 10 – sankcje z tytułu naruszenia postanowień Regulaminu. 
Na komisjach by pewne  uwagi do regulaminu i dlatego zostały naniesione poprawki..  
PoniewaŜ dróg mamy b.duŜo  obowiązki utrzymania czystości i porządku na terenie dróg 
skupiałyby się tylko na czyszczeniu rowów i obcinaniu gałęzi. W związku z tym zmianie 
uległ zapis § 10, który obecnie brzmi: 
„Zarządca drogi oprócz obowiązków określonych w § 4 i § 5 zobowiązany jest do 
wykonywania cięć gałęzi drzew przy chodnikach i drogach komunikacyjnych tak często, by 
nie ograniczały widoczności i nie stwarzały zagroŜenia bezpieczeństwa ruchu drogowego, 
koszenia traw w rowach przydroŜnych oraz ich oczyszczania, które winno być 
przeprowadzane w miarę moŜliwości.”. Poprzedni zapis był  „przynajmniej raz w roku.”.  
/Regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie Mokrsko stanowi zał.Nr 15 do 
protokółu/ 
Radny Majtyka -  podobny zapis proponowałbym wprowadzić odnośnie płyt gnojowych w § 
23 regulaminu. 
Pan Kik -   § 23  w tym punkcie równieŜ uległ zmianie. Proponuje się zapis: „zakazuje się 
gromadzenia obornika na nieutwardzonym podłoŜu bez systemu odprowadzania i szczelnego 
przetrzymywania gnojówki  - obowiązuje od 1 listopada 2008r. Termin ten wynika z ustawy o 
nawoŜeniu.  Zgodnie z tą ustawą okres zachowawczy jeśli chodzi o wykonanie płyt 
gnojowych  obowiązuje do roku 2008. Zmianie uległ równieŜ § 70, który po uzgodnieniu z 
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Sanepidem został całkowicie zmieniony. Treść tego paragrafu radni otrzymali z  łącznie z 
projektem uchwały. 
Pragnę równieŜ poinformować, Ŝe mamy pozytywną opinię Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Wieluniu w sprawie projektu Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy.   /Opinię pan Kik odczytał, ksero opinii w załączeniu, zał.Nr 16/ 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  
Radny Adam Gruszka – przedstawił opinię zbiorczą Komisji odnośnie projektu regulaminu 
utrzymania czystości i porządku w gminie Mokrsko /zał.Nr 17/ 
 D y s k u s j a: 
Radny Marek Kieler -  proponuję w § 10 napisać :”Zarządca drogi oprócz obowiązków w § 4 
i § 5 zobowiązany jest do wykonywania cięć gałęzi i drzew przy chodnikach i drogach 
komunikacyjnych tak często, by nie ograniczały widoczności i nie stwarzały zagroŜenia 
bezpieczeństwa ruchu drogowego, koszenia traw w rowach przydroŜnych oraz ich 
czyszczenia, które winno być przeprowadzane w miarę moŜliwości i potrzeb” 
Radny Majtyka – mam pytanie odnośnie § 9 regulaminu, który mówi” obowiązki utrzymania 
czystości i porządku na terenie dróg publicznych naleŜą do zarządu drogi”. Czy w związku z 
tym  rowy przy drogach gminnych będą czyszczone i wykaszane pobocza. 
Wójt Gminy -  ustalany jest porządek i harmonogram prac na drogach i zgodnie z tym 
robimy.  Ja nie jestem przeciwny aby prace na drogach gminnych były prowadzone  i  jestem 
w stanie je wykonać jeśli będę miał zapewnione środki  finansowe. Obecnie czynimy 
wszystko w miarę moŜliwości budŜetowych. 
Radna Sroka -  wracając do utrzymania czystości w gminie powinniśmy zwrócić się z apelem 
do Starostwa Powiatowego odnośnie naszego wysypiska. Jak wiadomo nie otrzymaliśmy 
pozwolenia na dalsze uŜytkowanie naszego składowiska śmieci. UwaŜam, Ŝe nie jest to 
problem tylko gminy. JeŜeli wysypisko będzie zamknięte to śmieci będą zalegać nie tylko 
przy drogach gminnych ale i powiatowych.  
Była przeprowadzona rozmowa z V-ce Starostą przez p.Wójta , pana Kika i  przeze mnie i 
p.Starosta obiecał , Ŝe wyda decyzję na przedłuŜenie i  ponowne otwarcie wysypiska. Sprawa 
się jednak przeciąga a śmieci  muszą mieszkańcy gdzieś wyrzucać. Do roku 2008   wysypisko 
ma być dopełniane, a co dalej. Wieś to nie jest miasto, gdzie 1 pojemnik na śmieci wystarczy. 
Porządny rolnik 2 razy do roku robi porządki na swojej posesji i śmieci musi gdzieś wywieźć. 
Część śmieci moŜna wyrzucić na kompostownik, ale nie wszystko. UwaŜam, Ŝe Starostwo 
powinno bardziej elastycznie postępować i tak długo jak tylko moŜna, nie Ŝądać 
przestrzegania nakazów unijnych.  
Radny Maras -  wracając do § 10 regulaminu, który mówi, Ŝe utrzymanie rowów 
przydroŜnych naleŜy do zarządcy dróg, mam pytanie: kogo naleŜy zobowiązać do 
czyszczenia rowów , czy uŜytkowników przydroŜnych działek? Jeden właściciel działki rów 
wyczyści, a drugi nie bo nie ma takiego obowiązku i woda później zalewa  nieruchomość.  
Wójt Gminy -  ustawa o drogach publicznych reguluje do kogo naleŜy czyszczenie rowów. , 
przepustów. Na komisję lub posiedzenie Rady przygotuję materiały w tym zakresie aby 
moŜna było się z nimi zapoznać. Radny słusznie zauwaŜył, Ŝe jeŜeli 1 gospodarz wyczyści 
rów , a drugi nie to woda dalej juŜ nie poleci i zalewa pozostałe nieruchomości. 
W Wieluniu jest  straŜ miejska, u nas nie ma, a policja nie kwapi się do kontrolowania tych 
spraw. Powstała instytucja dzielnicowego, ale jest on wykorzystywany do innych spraw. Na 
początku było 2 dzielnicowych,  teraz jest 1 i jeszcze go nigdy nie moŜna zastać. Będziemy 
musieli z tymi problemami radzić sobie sami. Być moŜe uda się powołać straŜ gminną. 
Wstępne rozmowy  były na ten temat juŜ prowadzone. Na razie wszystko jest  w sferze 
pomysłu.  Mamy kilka tras, na których straŜ gminna mogłaby kontrolować prędkość 
pojazdów poruszających się po drogach. UwaŜam, Ŝe gdybyśmy np.  zakupili radary lub 
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wzięli te urządzenia w lizing, to straŜ na wypłaty dla siebie by  zarobiła, a jeszcze zajęłaby się 
innymi sprawami poruszanymi przez radnych Na pewno te kontrole by nam pomogły, gdyŜ 
sam widzę  z jaką prędkością jeŜdŜą samochody i jak są niszczone drogi, w tym równieŜ drogi 
rolnicze. Na pewno powołanie straŜy gminnej byłoby z korzyścią dla wszystkich 
mieszkańców, gdyŜ stan dróg dla kaŜdego jest waŜny. Nie jestem za tym, aby zaraz karać. 
Najpierw powinno zwrócić się uwagę, a  dopiero później wyciągać konsekwencje.  
Wstępną opinię dotyczącą powołania straŜy gminnej miałem pozytywną. Gdy zapadnie 
konkretna decyzja, zajmę się tym tematem. 
Urządzenia do pomiaru prędkości są dość kosztowne i najprawdopodobniej trzeba byłoby 
wziąć je w lizing. Część opłat, które by wpływały  przeznaczona byłaby na wynagrodzenia  a 
część na utrzymanie  aparatu.  Kontrole  prędkości   mogłyby być prowadzone coraz to na 
innych drogach. Na pewno w ten sposób poprawiłoby się bezpieczeństwo na drogach. 
Radny Maras – czy jest dozwolone odprowadzanie wody z rynien na drogę lub do  rowu? 
Wójt Gminy -  na pewno powinno być to uzgodnione z zarządcą drogi . NaleŜy równieŜ 
zgłosić sprawę w Starostwie Powiatowym. 
Radny Kieler – nawiązując do wypowiedzi radnej Sroki dotyczącej naszego wysypiska jestem 
podobnego zdania. NaleŜałoby moŜe podjąć  uchwałę lub wystosować list do Starostwa aby 
przyspieszyć wydanie decyzji na ponowne otwarcie składowiska śmieci, gdyŜ inaczej w 
kaŜdym rowie lub w kaŜdym odleglejszym miejscu będą dzikie składowiska śmieci. 
Samo uchwalenie regulaminu nie pomoŜe w utrzymaniu  czystości i porządku w gminie jeśli 
nie będzie słuŜb, które  będą kontrolowały i egzekwowały przestrzeganie jego zapisów. 
Wójt Gminy  -  wszystkie niezbędne dokumenty zostały złoŜone w Starostwie. Będę 
rozmawiał  z Starostą osobiście jeszcze raz. 
Radna Grześlak –  ja swoje śmieci  wywiozłam na wysypisko do Skomlina, z tym, Ŝe musiały 
być posegregowane.  
Radny Majtyka – w § 16 regulaminu zobowiązuje się właścicieli nieruchomości do 
prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów.  U nas  nie ma jeszcze pojemników do segregacji 
śmieci. Wobec tego gdzie je dostarczać. 
Wójt Gminy – prowadzimy rozmowy z firmami odbierającymi śmieci i pojemniki będą. W 
początkowej fazie chcemy ustawić je na terenie szkół aby edukację zacząć od dzieci. 
Przepisy  dotyczące ochrony środowiska wymuszą na nas, Ŝe nie będzie moŜna gromadzić 
wszystkich śmieci razem, muszą być selekcjonowane. Jaka forma będzie zaproponowana 
przez firmę wywozową czas pokaŜe, gdyŜ będzie to równieŜ  ich obowiązkiem. 
Radny Owczarek -  w  § 23 w ostatnim punkcie zakazuje się gromadzenia obornika na 
nieutwardzonym podłoŜu bez systemu odprowadzania i szczelnego przetrzymywania 
gnojówki od 1 listopada 2008r. Mniejsi rolnicy nie zdąŜą do tego czasu wykonać płyt 
gnojowych czy zbiorników na gnojówkę. 
Wójt Gminy -  jeŜeli przedstawiciele naszego rządu wynegocjują w Brukseli przesunięcie 
terminu wówczas ta data moŜe być zmieniona. Na dzień dzisiejszy nie widzę takiej 
moŜliwości. 
Radny Chwaliński -  podobna sytuacja jest z pojemnikami  po środkach ochrony roślin. Okres 
przystosowawczy  jest 2 lata. Jak na razie to nie ma kto tych pojemników  odbierać. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodniczący Rady porosił Komisję Uchwał 
i Wniosków o przedłoŜenie projektu uchwały / zał.Nr 18/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/158/06 w sprawie uchwalenia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mokrsko. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
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P u n k t  11 
 

Przyjęcie sprawozdania SPZPOZ w Mokrsku za 2005 rok 
 

Przewodniczący Rady -  w porządku obrad jest  „Przyjęcie sprawozdania z działalności 
finansowej SPZOZ w Mokrsku za 2005r. W przerwie sesji otrzymałem telefon od p.doktora, 
Ŝe jest w drodze i za godzinę powinien juŜ być. W związku z powyŜszym proponuje przejść 
do punktu następnego porządku obrad tj.12. 

 
P u n k t  12 

 
Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego Programu  

Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych za 2005 rok 
 

 
Głos zabrał pan Zygmunt Walczak – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, który  odczytał sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki 
i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2005 r /zał.Nr 19/ 
 
Opinię  zbiorczą Komisji przedstawił radny Adam Gruszka /zał.Nr 20/ 
 
Wójt Gminy – w sprawozdaniu nie było ujęte, Ŝe w szkole zatrudniony jest psycholog na 
część etatu, który pracuje z nauczycielami, z uczniami i rodzicami. Jest to pani mgr Franelak 
Kubonik Adela. Do koordynacji i zawierania umów z psychologiem jest upowaŜniony 
dyrektor Gimnazjum p.Hull. 
Chcę powiedzieć, Ŝe ostatnio „b. modne” wśród uczniów było nacinanie na rękach ostrymi 
narzędziami. W związku z powyŜszym były prowadzone rozmowy z  uczniami, 
nauczycielami i rodzicami przez panią psycholog.  Problemów w szkole jest więcej  i 
wszystkie wspólnie z psychologiem staramy się rozwiązać. Najwięcej problemów ze względu 
na duŜą liczbę uczniów jest w gimnazjum, ale zajęcia z panią psycholog odbywają się 
równieŜ w pozostałych szkołach jeśli zachodzi taka konieczność. UwaŜam, Ŝe psycholog 
odgrywa waŜną rolę w szkole. Dzięki jego pracy nie mamy nieszczęśliwych przypadków z 
młodzieŜą. Proponuje co naleŜy w trudnej sytuacji robić  i jak, aby praca dydaktyczno- 
wychowawcza przebiegała naleŜycie. 
 
PoniewaŜ więcej głosów  w tym temacie nie było, Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem: kto jest za przyjęciem sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Rada Gminy sprawozdanie przyjęła jednogłośnie. 
 

 d.c punktu 11 
 

Przyjęcie sprawozdania SPZPOZ w Mokrsku za 2005 rok 
 

Przewodniczący Rady – proponuję przejść do punktu 13’Interpelacje, zapytania i wolne 
wnioski” poniewaŜ pan doktor Mokri jeszcze nie dojechał. 
Wójt Gminy -  jeśli mogę zasugerować, to proponowałbym ten punkt zacząć aby radni jakąś 
wiedzą juŜ dysponowali, a jeśli będą pytania, to pan doktor jak przyjedzie  udzieli 
odpowiedzi. 
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Chciałbym równieŜ zgłosić swój wniosek, a mianowicie aby powołać  osobę z uprawnieniami 
celem sprawdzenia i skorygowania z materiałami źródłowymi przedstawionego przez 
Dyrektora SPZPOZ w Mokrsku bilansu za rok 2005. Samodzielny Publiczny Zakład 
Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Mokrsku zakończył swoją pracę z dniem 31 grudnia 
2006r i dlatego mój wniosek jest w tym kierunku aby powołać osobę z uprawnieniami, która 
równieŜ cięŜar odpowiedzialności wzięłaby na siebie, Ŝe w SPZPOZ  jest wszystko w 
porządku albo są jakieś nieprawidłowości. UwaŜam, Ŝe nie będą to jakieś wielkie pieniądze 
dla Urzędu Gminy. Poza tym jest koniec kadencji,  po co ma nam ktoś później przypinać 
jakieś łatki. Stąd taka moja  sugestia i prośba do Rady aby zabezpieczyć środki, wziąć osobę 
upowaŜnioną, która wyda swoją opinię czy wszystko jest zgodne z dokumentami. 
Na dzień dzisiejszy  mogę sprawdzić wspólnie z  p.Skarbnik czy osoby upowaŜnione zgodnie 
z statutem go podpisały, a jeśli go podpisały to są odpowiedzialne za  sporządzony bilans, 
który jest elementem uchwały jaka ma być podjęta. 
Z pewnej ostroŜności oraz z racji tego, Ŝe SPZPOZ w Mokrsku zakończył działalność, jest 
koniec kadencji i aby nie być posądzany, Ŝe bilans został sporządzony nieprawidłowo 
proponowałbym powołać osobę z uprawnieniami do sprawdzenia dokumentów. 
/bilans SPZPOZ za rok 2005 wraz z projektem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
finasowego Samodzielnego Publ;icznego Zakładu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w 
Mokrsku za 2005 rok  stanowi zał.Nr 21/ 
Radny Gruszka – ja równieŜ nie mogę stwierdzić, czy bilans został sporządzony dobrze czy 
nie. Na ostatniej stronie bilansu rubryka rachunek zysków i strat , wiersz zysk strata , w roku 
2004 strata  wynosiła 5,6 tys.zł., natomiast  za rok 2005 zysk wynosił 21 tys.zł.  W związku z 
powyŜszym chciałbym się zapytać, gdzie wpłyną te pieniądze lub na co zostaną 
przeznaczone. Odnośnie propozycji p.Wójta jestem „za”. 
Wójt Gminy – na razie to pytanie pozostanie bez odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady odczytał pismo lek.med.Peymana Mokri z dnia 28 kwietnia skierowane 
do Rady Gminy /zał.Nr 22/ 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Wójta Gminy o powołanie osoby 
z uprawnieniami celem sprawdzenia zgodności sporządzonego bilansu SPZPOZ w Mokrsku 
za rok 2005 zgodnie z dokumentami. 
 
Rada Gminy wniosek Wójta Gminy przyjęła jednogłośnie. 
 
PoniewaŜ  pan doktor Mokrii do obecnej chwili nie przybył na sesję Przewodniczący Rady 
zwrócił się z zapytaniem, kto z radnych jest za  wstępnym przyjęciem przedłoŜonego 
sprawozdania. 
Po sprawdzeniu przez  rewidenta księgowego bilansu i przedłoŜeniu Radzie opinii, Rada 
Gminy podejmie uchwałę  w tej sprawie. 
  
Rada Gminy  przyjęła wstępnie sprawozdanie z działalności  SPZPOZ w Mokrsku za 
2005 rok. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 20 

P u n k t  13 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

Przewodniczący Rady  zapoznał: 
1. z Zarządzeniem Wojewody łódzkiego nr 56 z dnia 12 kwietnia 2006r w sprawie 

ustalenia liczby radnych wybieranych do Sejmiku Województwa Łódzkiego, rad 
powiatów oraz rad gmin w województwie łódzkim. 
Do Sejmiku Województwa Łódzkiego wybieranych będzie 36 radnych, do Rady 
Powiatu wieluńskiego – 19 radnych i Rady Gminy Mokrsko 15 radnych. 

2. z odpowiedzią pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w OŜarowie na zapytanie radnego 
Zygmunta Walczaka odnośnie boiska do koszykówki przy szkole. 

3. pismem Starostwa Powiatowego w Wieluniu z dnia 20.04.2006r odnośnie VIII 
turnieju samorządowców Gmin Powiatu Wieluńskiego w piłce noŜnej, który został 
zaplanowany na 21 maja 2006 roku 

Ponadto Przewodniczący Rady przypomniał o terminie składania oświadczeń majątkowych 
przez radnych. 
 
Sekretarz Gminy, Wacław Urbaniak -  otrzymaliśmy odpowiedź z Urzędu Wojewódzkiego, 
Wydział Ochrony Środowiska  na wniosek radnego Majtyki odnośnie  moŜliwości wsparcia 
finansowego w małych mieszkaniach lub obiektach gospodarczych urządzeń centralnego 
ogrzewania wykorzystując zboŜe np.owies. /treść pisma sekretarz odczytał/. 
Radny Majtyka -  uwaŜam, Ŝe naleŜałoby drąŜyć temat i opracować program. 
Wójt Gminy – proponuję aby sprawą zajęła się Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia i Ochrony Środowiska. Jeśli są takie potrzeby i są nadwyŜki zboŜa, 
to ja nie widzę przeszkód. 
Radny Walczak – w związku z pismem, które pani dyrektor szkoły w OŜarowie wystosowała, 
chciałem udzielić pewnej informacji. W tym miejscu, gdzie jest teraz boisko, dawniej go nie 
było. Tam były pólka warzywne poszczególnych klas. Klasy z sobą rywalizowały a  działki 
były oceniane, która jest z nich najładniejsza. Pani dyrektor trudno o tym wiedzieć, gdyŜ 
mieszkańcem OŜarowa jest od niedawna. 
JeŜeli linia wysokiego napięcia nie stwarza zagroŜenia dla dzieci, to mnie równie to nie 
przeszkadza. Ja tylko przestrzegałem., Ŝe takie moŜliwości mogą zaistnieć. Jest opinia 
zakładu energetycznego i teraz pani dyrektor moŜe spać spokojnie. Nie powinna mieć do 
mnie pretensji jak słyszę, a być  wdzięczna. 
Wójt Gminy – ja do tej szkoły chodziłem  i jak pamiętam boisko zawsze tam było.Ogróde3k 
miał dyrektor szkoły na działce od boiska w stronę ubikacji, który został zlikwidowany w 
czasie rozbudowy szkoły. Tyle mogę na ten temat powiedzieć, Do innych spraw nie będę się 
ustosunkowywał. 
Przewodniczący Rady  -  kończy się kadencja Rady i czy nie naleŜało w jakiś sposób 
uhonorować niektórych radnych np.  wystąpić z wnioskiem do Prezydenta o nadanie 
odznaczeń państwowych. 
Wójt Gminy  -   jeśli jest przyzwolenie Rady to proponowałbym powołać Komisje z radnych 
do pracy i oceny radnych. Najlepiej byłoby aby radni byli z róŜnych  miejscowości. Nic nie 
stoi na przeszkodzie aby z wnioskami o odznaczenia wystąpić, Rada Gminy ma takie 
uprawnienie.  Na pewno  nadanie odznaczeń mieszkańcom gminy przyjmowane jest 
pozytywnie. 
Radna Grześlak -  chciałam się zapytać o przynaleŜność drogi gminnej za cegielnią w 
Mokrsku od drogi     głównej w stronę    Zbęku. Czy naleŜy ona do Gminy Mokrsko czy 
Skomlin. 
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Wójt Gminy – droga naleŜy do Gminy Mokrsko, ale korzystają z niej w większości 
mieszkańcy Zbęku naleŜącego do gminy Skomlin. 
Radna Grześlak - Przy drodze powiatowej na Korei rosną drzewa. UwaŜam, Ŝe trzeba 
monitować do   Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu o ich usunięcie, by  pobocze zyskać  
dla  bezpieczeństwa pieszych. Mieszkańcy ciągle się tego  dopominają 
Wójt Gminy –  sprawa była zgłaszana  i z tego co mi wiadomo jest uwzględniona w 
harmonogramie prac prowadzonych przez PZD w Wieluniu 
Radna Grześlak - Czy byłoby moŜliwe usunięcie topoli drzew jakie rosną na działce naleŜącej 
do Banku    Spółdzielczego w Mokrsku. Są to 3 topole, których korzenie  sięgają bardzo 
daleko. Na terenie placówki    poczty sadzimy krzewy ozdobne, które  nie chcą przez   nie 
rosnąć. 
Wójt Gminy –  z wnioskiem o usunięcie topoli musi zwrócić się właściciel działki. Nie ma 
problemu z uzyskaniem zgody na usunięcie topoli. 
Radna Grześlak – Jak zakończyła się sprawa  zgłoszonego wniosku przez radnego Owczarka 
na nielegalną działalność gazetki „Goniec samorządowy”? 
Wójt Gminy -  sprawa się jeszcze nie zakończyła,  poniewaŜ w prokuraturze nadrzędnej 
postanowienie wydane w I  instancji zostało umorzone i wszczęto od nowa postępowanie. 
Rdny Cichos – chodnik, który prowadzi do szkoły jest wąski  i jeszcze zalega na nim 30 cm 
warstwa ziemi. Pracownicy, którzy sprzątali drogi mieli go usunąć, ale do tej pory jeszcze 
tego nie zrobili. 
Wójt Gminy -  będę rozmawiał z panią dyrektor szkoły, aby w ramach godzin 
wychowawczych dzieci z klas starszych posprzątały chodnik. 
Radny Cichos -  p.Dyrektor powiedziała, Ŝe nie wolno jej zatrudniać uczniów do pracy. 
Radny Gruszka – kończy się kadencja Rady i proponowałbym zwołanie Komisji albo sesji 
poniewaŜ chciałbym złoŜyć sprawozdanie z  działalności Komisji oraz  ustalenia  z komisji 
objazdowej dróg. Będą przedstawione wnioski całej komisji ale równieŜ moje osobiste 
przemyślenia. 
Przewodniczący Rady -  sesja podsumowująca działalność kadencyjna Rady zaplanowana jest 
na m-c wrzesień. 
Radny Majtyka – składałem pismo do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  z prośbą o środki na zakup instrumentów dla orkiestry. Jak dowiedziałem się 
od p.Ani Cieśla,  to nie ma  moŜliwości  pozyskania pieniędzy.  
Orkiestra się rozrasta, w tej chwili  liczy 33 osoby, w tym 21 grających a 12 się uczy. 
Przychodzą małe dzieci i chcą uczyć się grać w orkiestrze. Poza tym  stare instrumenty trzeba 
naprawiać , a nie ma czym zapłacić. 
Wójt Gminy -  są 2 orkiestry  tj.w Słupsku i OŜarowie i 2 zespoły śpiewacze w Mokrsku i 
OŜarowie oraz 1 zespół młodzieŜowy przy Szkole Podstawowej w OŜarowie.   Proponuję 
zwołać  przedstawicieli tych zespołów  i  dokonać podziału środków, aby było jasno i 
czytelnie ile  pieniędzy komu przyznano.  KaŜdy winien złoŜyć wniosek na co mają być 
przeznaczone środki. 
 

 
 

Punkt 14 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodniczący Rady – stwierdził wyczerpanie się porządku obrad, podziękował wszystkim 
za udział w sesji i następnie zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy w Mokrsku. 
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Na dzisiejszej sesji podjęte zostały uchwały stanowiące integralną część protokółu: 
 
Lp. Nr uchwały W sprawie Ilość stron 

 
1. XXXVII/155/06 Przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy 

Mokrsko z wykonania budŜetu gminy za 
2005r oraz udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy 

22 

2. XXXVII/156/06 Zmian w budŜecie gminy na 2006r  
10 

3. XXXVII/157/06 Zatwierdzenia taryf ceny i stawki  opłat 
za wodę na terenie gminy Mokrsko oraz 
wywóz i unieszkodliwianie ścieków 
bytowych z terenu m.Mokrsko 

1 

4. XXXVII/158/06  Uchwalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy 
Mokrsko 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokółowała:      Przewodniczący Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak        Marek Mielczarek 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1-23 
2.Podjęte uchwały od strony 23- 
3.Załączniki jak niŜej 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 

 
1. Materiały dot.posiedzenia Zgromadzenia Związku 

Gmin Ziemi Wieluńmskiej 
18 

2. Informacja dot .rozstrzygnięcia Wielkiego Konkursu 
„Budujemy boisko do koszykówki” 

1 

3. Sprawozdanie  z wykonania budŜety gminy za 2005 
rok 

41 

4. Uchwała Nr IV/63/2006 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 12 
kwietnia 2006r w sprawie  opinii o przekazanym przez 
Wójta Gminy Mokrsko sprawozdaniu z wykonania 
budŜetu za 2005 rok 

3 

5. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie 
sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2005r 

1 

6. Opinia zbiorcza Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i 
Ochrony Środowiska oraz Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku 
Publicznego Rady Gminy w sprawie sprawozdania z 
budŜetu gminy za 2005 rok 

1 

7. Ksero wyroku Zespołu Arbitrów z dnia 23 sierpnia 
2005 r Sygn.akt UZP/ZO/0-2234/05 

6 

8. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2005 rok 

1 

9. Uchwała Nr IV/62/06 RIO w Łodzi w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2005 rok 

1 

10. Projekt uchwały Rady Gminy Mokrsko w sprawie 
przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania 
budŜetu za 2005rok oraz udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy 

1 

11. Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2006r 

6 

12. Wniosek Wójta Gminy Mokrsko o zatwierdzeniu taryf 7 
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ceny i stawki za wodę na terenie gminy Mokrsko oraz 
wywóz i unieszkodliwianie ścieków bytowych z 
terenu miejscowości Mokrsko 

13. Opinia zbiorcza w sprawie stawek za wodę i ścieki na 
terenie gminy Mokrsko 

1 

14. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf ceny i 
stawki za wodę na terenie gminy Mokrsko oraz 
wywóz i unieszkodliwianie ścieków bytowych z 
terenu miejscowości Mokrsko 

1 

15. Regulamin utrzymani czystości i porządku 
publicznego w gminie Mokrsko 

13 

16. Ksero opinii Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Wieluniu w sprawie projektu 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy 

1 

17. Opinia zbiorcza Komisji w sprawie  regulaminu 
utrzymania czystości i porządku publicznego na 
terenie gminy 

1 

18. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Mokrsko 

1 

19. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2005 rok 

4 

20. Opinia zbiorcza Komisji dotycząca sprawozdania z  
realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

1 

201 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
działalności SPZPOZ w Mokrsku 

3 

22. Pismo lekarza med.Peymana Mokri z dnia 
28.04.2006r skierowane do Rady Gminy 

1 

 


